

CV of Hasan Alfaify 19.06.2023 سيرة حسن الفيفي

<p>Name: Hassan Jaber S. Almadari Alfaify</p> <p>Position: Assistant Professor, Department of Arabic Language and Literature, College of Arts, King Saud University - Riyadh</p> <p>-----</p> <p>1. Academic CV</p> <p>- PhD in Middle Eastern Studies and Literature, from School of Modern Languages and Cultures, University of Leeds - UK. 2014.</p> <p>The research was about the Image of the other in Arab Travel Literature.</p> <p>Thesis Title: <i>The Image of (The Other) in the Arabic Travel Writing in 17th AD Century</i></p> <p>- Master of Arabic Literature (Travel Literature) from the College of Arts, King Saud University - Riyadh. 1426H/2005.</p> <p>- Bachelor of Arabic Language from the College of Arabic Language, Imam University (IMSIU) - Riyadh 1419H/1999.</p> <p>-----</p> <p>2. Career CV</p> <p>A- Academic work</p> <p>- Assistant Professor, Department of Arabic Language and Literature, College of Arts, King Saud University - Riyadh, since 2014</p> <p>A- Teaching Assistant at King Saud University since 1421 AH / 2000</p>	<p>الإسم: حسن بن جابر سليمان المدري الفيفي</p> <p>الوظيفة: أستاذ مساعد، بقسم اللغة العربية وآدابها، بكلية الآداب، بجامعة الملك سعود - الرياض</p> <p>-----</p> <p>أولاً: السيرة الأكاديمية</p> <p>- دكتوراه في الدراسات الشرق أوسطية وآدابها، كلية اللغات والآداب الحديثة، بجامعة ليدز - بريطانيا 1435 / 2014.</p> <p>موضوع البحث كان عن صورة الآخر في أدب الرحلة العربي في القرن السابع عشر الميلادي</p> <p><i>The Image of (The Other) in the Arabic Travel Writing in 17th AD Century</i></p> <p>- ماجستير في الأدب العربي (أدب الرحلة) من كلية الآداب، جامعة الملك سعود - الرياض 1426 / 2005.</p> <p>- بكالوريوس اللغة العربية من كلية اللغة العربية بجامعة الإمام - الرياض 1419 / 1999.</p> <p>-----</p> <p>ثانياً: السيرة الوظيفية</p> <p>أ- العمل الأكاديمي</p> <p>- أستاذ مساعد بقسم اللغة العربية وآدابها، كلية الآداب، جامعة الملك سعود - الرياض، منذ غرة ذي الحجة 1435</p>
--	--

- معيد بجامعة الملك سعود منذ 1421هـ / 2000

B- Administrative work

- Head of the Quality Unit of the Arabic Language Department (2014-2016)
- Head of the Development Unit, College of Arts, King Saud University (2015-2017).
- Head of the Postgraduate Studies Unit (Masters / Parallel), Department of Arabic Language (2015-2016).
- Vice Head of the Department of Arabic Language and Literature, King Saud University (2016-present).

ب- العمل الإداري

- رئيس وحدة الجودة بقسم اللغة العربية (35-1437 هـ / 2014-2016)

- رئيس وحدة التطوير بكلية الآداب بجامعة الملك سعود (36-1438 هـ / 2015-2017).

- رئيس وحدة الدراسات العليا (الماجستير/ الموازي)، قسم اللغة العربية (36-1437 هـ / 2015-2016).

- وكيل قسم اللغة العربية وآدابها، بجامعة الملك سعود، منذ عام 1437هـ / 2016

3. Scientific and cultural activities CV

- I presented a paper entitled: (The image of Muslims in the European mind in 17th Century, as appeared in Travel Literature).

at the Conference: Worldwide and Alternative Literature CFP at Leeds Cross-Cultural Book Fair. 26-27.7.2013

- I presented a scientific paper at the Fifth Saudi Literary Conference, held in Riyadh, 29/11/2016, titled (The Image of the Other in Abdullah al-Jumaah's Travel Book).

- I participated in a panel discussion on "The Industry of Specialized Dictionaries in Governmental Institutions", which was held by the King Salman Center for the Arabic Language, as a representative of the

ثالثا: الأنشطة العلمية والثقافية

- شاركت بورقة علمية بعنوان: صورة المسلمين في العقل الأوروبي في القرن 17م، كما ظهرت في أدب الرحلة.

The image of Muslims in the European mind in 17th Century, as appeared in Travel Literature.

في مؤتمر: معرض الكتاب العابر- للثقافات، الذي نظمته جامعة أيدز في 26-27 يوليو 2013

Worldwide and Alternative Literature CFP at Leeds Cross-Cultural Book Fair. 26-27 July 2013

- شاركت في مؤتمر الأدباء السعوديين الخامس، المنعقد في الرياض، بورقة علمية بعنوان

Saudi Ministry of Culture, with a scientific paper entitled "Lexicography using the Semantic Fields Methodology: Advantages and Disadvantages", Monday 3/25/1444 AH corresponding to 31 / 10/ 2023.

- I attended the 2nd Annual International Conference of Saudi Innovation, held in the University of Leeds, UK, 4-5.6.2008

- I attended the first Annual University of Leeds Postgraduate Researcher Conference, held in Leeds 8.12.2010

- I attended the mind mapping course, by Prof. Tony Buzan, at the exhibition accompanying the Saudi Innovation Conference, London 2012

- I attended a 35-hour training course in instructional techniques, University of Waterloo, Canada, 2015.

- I attended a 25-hour training course in communication in language and literature. Marrakech - Morocco, 2017.

- I attended more than 20 training courses at the Deanship of Skills Development at King Saud University, which are various courses in educational technologies, quality, arbitration of educational outputs, business management, teamwork and more.

- I attended several training courses home and abroad, on education, development, quality, management, self-development and so on.

(صورة الآخر في رحلة عبدالله الجمعة). الثلاثاء 1438 / 2 / 28 هـ الموافق 2016 / 11 / 29.

- شاركت في حلقة نقاش "صناعة المعاجم المتخصصة في الجهات الحكومية"، التي أقامها مركز الملك سلمان للغة العربية، ممثلاً عن وزارة الثقافة السعودية، بورقة علمية بعنوان "المعجَمَة بمنهجية الحقول الدلالية: المزايا والعيوب"، الاثنين 1444 / 3 / 25 هـ الموافق 2023 / 10 / 31.

- حضرت المؤتمر السنوي الثاني الدولي للإبداع السعودي بجامعة ليدز، المملكة المتحدة، 4-5 / 2008/6

- حضرت المؤتمر السنوي الأول لأبحاث طلاب الدراسات العليا بجامعة ليدز، 8 ديسمبر 2010

The first Annual University of Leeds Postgraduate Researcher Conference. Leeds 8.12.2010

- حضرت دورة الخرائط الذهنية، قدمها أ.د. توني بوزان، في المعرض المصاحب لمؤتمر الإبداع السعودي، لندن، عام 2012

- حضرت دورة تدريبية لمدة 35 ساعة في تقنيات التعليم، في جامعة واترلو بكندا، عام 2015.

- حضرت دورة تدريبية، لمدة خمسة أيام، من 3 إلى 7 أبريل 2017 بعنوان: "التواصل في مجالات اللغة والأدب: قضايا وإشكالات". جامعة القاضي عياض، مراكش، المغرب.

- حصلت على أكثر من 20 دورة تدريبية في عمادة تطوير المهارات في جامعة الملك سعود، وهي دورات متنوعة في تقنيات التعليم، والجودة، وتحكيم مخرجات التعليم، وإدارة الأعمال، والعمل الجماعي وغيرها.

4. Experiences, training courses and other activities

- Founding member of: Cultural Association of Saudi Scholarship Students in Britain, 2009.
- Member of the management team of the Arab school in Leeds - UK 2010.
- Member of the of the University of Leeds Students Union- the UK 2008-2014.
- A collaborative teacher of the University of Leeds to help students who study Arabic at the University 2009-2014.
- Associate Prof. with the command and staff college - Riyadh at the Ministry of National Guard to teach some of the skills of communication, critical thinking and research guidance, since the beginning of 14/1441 - 19/2020
- Accredited trainer from the Technical and Vocational Training Corporation, KSA, 2015.
- Accredited trainer from King Abdulaziz Center For National Dialogue (KACND), KSA, 2019.
- Coaching instructor with the Language Training Center at King Saud University since 2015.
- A tour guide approved by the Ministry of Tourism since 1444 AH / 2023
- I provided a number of training courses in dialogue and its techniques 1436-1441 AH / 2015 - 2019
- I provided an eight-week program on reading (how to acquire reading

- حضرت العديد من الدورات التدريبية في المملكة وخارجها، حول التعليم والتطوير والجودة والإدارة وتنمية الذات وغيرها.

رابعاً: الخبرات والدورات والأنشطة الأخرى

- عضو مؤسس في: الرابطة الثقافية للطلاب المبتعثين في بريطانيا ، 2009
- عضو في إدارة المدرسة العربية في ليدز - بريطانيا 2010
- عضو اتحاد طلاب جامعة ليدز - بريطانيا 2008-2014
- أستاذ متعاون مع جامعة ليدز لتعليم دارسي العربية في الجامعة 2009-2014
- أستاذ متعاون مع كلية الملك عبد الله للقيادة والأركان بوزارة الحرس الوطني لتدريس بعض مهارات التواصل، التفكير النقدي والإرشاد البحثي، منذ بداية 40 / 1441هـ - 19 / 2020
- مدرب معتمد من المؤسسة العامة للتعليم الفني والتدريب المهني، 2015
- مدرب معتمد من أكاديمية الحوار الوطني، بمركز الملك عبد العزيز للحوار الوطني، 2019
- مدرب متعاون مع مركز التدريب اللغوي بجامعة الملك سعود منذ عام 1436 هـ / 2015
- مرشد سياحي معتمد من وزارة السياحة منذ عام 1444هـ / 2023

habit, develop it and make it enjoyable and effective) 2015-2016.

- I gave a number of courses on language development in some academic and cultural institutions, including the Shura Council and the Literary Club in Riyadh. and Princess Nourah University and others (the courses are detailed in the table below).

- I contributed to community service by writing several articles and giving a number of television talks in some local media.

- In addition to some activities in community service, administrative work, lectures, membership of some committees, and academic activities assigned to me as a faculty member at King Saud University.

- Address:

Kingdom of Saudi Arabia

King Saud University. college of Arts

Department of Arabic Language and Literature

2456 Riyadh 11451

Office Phone: 0114675332

Mobile phone: +966-598771210

- قدمت عددا من الدورات التدريبية في الحوار وتقنياته منذ عام 1436هـ / 2015

- قدمت برنامجا لمدة ثمانية أسابيع عن القراءة (كيفية اكتسابها وتطويرها وجعلها ممتعة وفاعلة) 1436هـ / 2015.

- قدمت عددا من الدورات حول التطوير اللغوي في بعض المؤسسات الأكاديمية والثقافية منها مجلس الشورى والنادي الأدبي بالرياض. وجامعة الأميرة نورة وغيرها (الدورات مفصلة في جدول أدناه).

- ساهمت في خدمة المجتمع بكتابة عدة مقالات وإجراء عدد من اللقاءات في بعض وسائل الإعلام المحلية.

- إضافة إلى بعض النشاطات في خدمة المجتمع والأعمال الإدارية وعضوية بعض اللجان في جامعة الملك سعود والمحاضرات والأنشطة الأساسية المكلف بها بوصفي عضو هيئة تدريس في الجامعة.

- العنوان:

المملكة العربية السعودية

جامعة الملك سعود. كلية الآداب

قسم اللغة العربية وآدابها

ص. ب 2456 الرياض 11451

هاتف المكتب: 0114675332

جوال: +966-598771210

Social Media addresses

مواقع التواصل الاجتماعي

بريدي Email: halfaify@ksu.edu.sa

Academic site صفحتي الأكاديمية

: <http://fac.ksu.edu.sa/halfaiify/home>

Facebook site موقع الفيس بوك

<https://www.facebook.com/hasan.alfaiify>

Twitter account حساب تويتر

https://twitter.com/H_alfaiify

Academic channel القناة الأكاديمية

<https://www.youtube.com/channel/UCnVDbj4FHMHo-WR-0QGhWBw>

Cultural channel القناة الثقافية

<https://www.youtube.com/channel/UC7IHxM476U2Wd6xc3u9Oduw>

I gave a number of training courses, including:

1 . Basics of Written Editing course, two days, 4 hours a day, at the Literary Club in Riyadh (9-10.9.1437 / 14-15.6.2016).

2 . [Writing minutes of meetings], five days / three hours a day, at the Shura Council (starting from 27.12.1437/ 27.9.2016).

3 . [Reading skill: Add brains to your mind] course, Princess Nourah Bint Abdul Rahman University, one day, 4 hours (7.3.1438/ 7.12.2016).

4 . A training program entitled [Active reading: how to acquire, develop and make it enjoyable and effective]), Language Training Center, King Saud University, eight weeks, first semester 1436 AH / 2015

قدمت عددا من الدورات التدريبية، منها:

1 . دورة [أساسيات التحرير الكتابي]، لمدة يومين، 4 ساعات في اليوم، بالنادي الأدبي بالرياض (9-10 رمضان 1437 / 14-15 يونيو 2016).

2 . دورة [كتابة محاضر الاجتماعات]، لمدة خمسة أيام/ ثلاث ساعات يوميا، بمجلس الشورى (بداية من 27 ذو الحجة 1437 / 27 سبتمبر 2016)

3 . دورة [مهاراة القراءة: أضف عقولا إلى عقلك]، جامعة الأميرة نورة بنت عبد الرحمن، ليوم واحد، 4 ساعات (7 ربيع الأول 1438 / 7 ديسمبر 2016).

4 . برنامج تدريبي بعنوان [القراءة الفاعلة: كيفية اكتسابها وتطويرها وجعلها ممتعة وفاعلة]، مركز التدريب اللغوي، جامعة الملك سعود، لمدة

5. The course [Persuasive Language: Marketing Ideas and Products], two days, 4 hours a day (18-19.1.1440/ 29-30.9.2018).

6. [Foundations of Dialogue and Persuasion to Influence Others] course, two days, 4 hours a day, at King Saud University, under the supervision of the King Abdulaziz Center for National Dialogue, as I am one of the trainers accredited by the Center, (15.1.1440/ 26.9.2018).

Community activities:

1. A lecture entitled: Narrative in Travel Writing between Reality and Cultural Projection, at Hamad Al-Jasser Cultural Center, April 28, 2018, Riyadh.

2. A lecture entitled: An Introduction to the Formation of the Arabic Language and the Emergence of Languages (later abbreviated to (Introduction to Arabic), at the "Kitabi" Club Center, 13.6.1441 AH / 8.2.2020. Riyadh.

3. I gave several lectures, and participated in a group of seminars at King Saud University, some literary clubs, community cultural salons, television channels, and private channels on social media. In addition to a group of interviews on official and community channels and

ثمانية أسابيع، الفصل الدراسي الأول 1436هـ/ 2015.

5. دورة [اللغة الإقناعية: التسويق للأفكار والمنتجات]، لمدة يومين، 4 ساعات في اليوم (18-19 محرم 1440 / 30-29 سبتمبر 2018).

6. دورة [أسس الحوار والإقناع للتأثير في الآخرين]، لمدة يومين، 4 ساعات في اليوم، في جامعة الملك سعود، تحت مظلة مركز الملك عبدالعزيز للحوار الوطني، لكوني أحد المدربين المعتمدين من المركز، (15 محرم 1440 / 26 سبتمبر 2018).

الأنشطة المجتمعية:

1. قدمت محاضرة بعنوان: السرد الرحلي بين الواقع والإسقاط الثقافي، في مركز حمد الجاسر الثقافي، 28 أبريل 2018، الرياض.

2. قدمت لقاء بعنوان: مدخل إلى تكوين اللغة العربية ونشأة اللغات (اختصر لاحقاً إلى (مدخل إلى العربية)، في موقع نادي "كتابي"، 13.6.1441 / 8 فبراير 2020. الرياض.

3. أقيمت عدة محاضرات وشاركت في مجموعة ندوات في جامعة الملك سعود، وبعض الأندية الأدبية، والصالونات الثقافية المجتمعية، وقنوات التلفزة، وقنوات خاصة على وسائل التواصل الاجتماعي. إضافة إلى مجموعة لقاءات

<p>platforms on culture, literature and languages, all of which are published on the Internet.</p>	<p>على قنوات ومنصات رسمية ومجتمعية عن الثقافة والأدب واللغات، وكلها منشورة على شبكة الإنترنت.</p>
--	---